
 

 

14. juni 2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilke byer har ikke en fast læge? 

a. Hvilke initiativer er blevet iværksat for at sikre faste læger i disse byer, og hvor 

langt er man nået med disse initiativer? 

b. Hvad er årsagerne til og forhindringerne for manglen på faste læger? 

 

2. Forsøger Naalakkersuisut at sikre både midlertidig og permanent lægebemanding i byer 

uden fast læge?  

a. Hvis ikke, hvorfor? 

b. Hvis det har været vanskeligt at sikre midlertidig lægebemanding, er der da 

strategier og handlingsplaner, og hvad er de i givet fald? 

 

3. Er det en del af Naalakkersuisuts planer og mål, at alle byer skal have enten en fast eller 

midlertidig læge? 

(Medlem af Inatsisartut Anders Olsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Jeg er fuldt ud klar over, at vores sundhedsvæsen står over for betydelige udfordringer i hele landet, 

især med hensyn til at sikre faste læger langs kysten. Det er afgørende, at disse forhold bliver 

adresseret, og jeg mener, at Naalakkersuisut skal tage ansvaret for at løse denne opgave. 

Jeg udtalte blandt andet i en pressemeddelelse sidste år, at situationen i sundhedsvæsenet i 

Nanortalik er alvorlig, og jeg opfordrede Naalakkersuisut til at tage affære, især i lyset af borgernes 

udtalelser om deres utryghed. 

Jeg ønsker, at spørgsmålene besvares inden for ti arbejdsdage. 


